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   Čj.: MU-IS/78213/2019/907625/PřF-1 

 

Zápis z 12. zasedání Akademického senátu Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity 
 

které se konalo v pondělí 11. března 2019 od 15:00 v zasedací místnosti děkanátu v areálu 

Univerzitního kampusu Bohunice, pavilon A17. 

 

Schválený program jednání: 
1. Celkový neinvestiční rozpočet Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity jakožto součást 

souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2019. 
2. Celkový investiční rozpočet Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity jakožto součást 

souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2019. 
3. Schválení návrhů doktorských studijních programů v českém/anglickém jazyce: 

Ekologická a evoluční biologie/Ecological and Evolutionary Biology, Anatomie a fyziologie 
rostlin/Plant Anatomy and Physiology, Antropologie/Anthropology, Biochemie/Biochemistry, 
Biomolekulární chemie a bioinformatika/Biomolecular Chemistry and Bioinformatics, Fyzická 
geografie/Physical Geography, Genomika a proteomika/Genomics and Proteomics, 
Geologie/Geology, Kartografie, geoinformatika a dálkový průzkum Země/Cartography, 
Geoinformatics and Remote Sensing, Mikrobiologie/Microbiology, Molekulární a buněčná 
biologie a genetika/Molecular and Cell Biology and Genetics, Sociální geografie a regionální 
rozvoj/Social Geography and Regional Development, Matematika a statistika/Mathematics 
and Statistics, Životní prostředí a zdraví/Environmental Health Sciences, Fyzika/Physics. 

4. Různé. 
 

Přijatá usnesení a závěry: 
1. Akademický senát PřF MU schvaluje celkový neinvestiční rozpočet Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity jakožto součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 
2019. 

2. Akademický senát PřF MU schvaluje celkový investiční rozpočet Přírodovědecké fakulty 
Masarykovy univerzity jakožto součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 
2019. 

3. Akademický senát PřF MU souhlasí v souladu s § 27 odst. 2 písm. a) zákona č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění 
pozdějších předpisů, a  čl. 23 odst. 6 vnitřního předpisu Masarykovy univerzity Schvalování, 
řízení a hodnocení kvality studijních programů MU s návrhy těchto studijních programů a 
doporučuje je Vědecké radě PřF MU ke schválení: Ekologická a evoluční biologie, Ecological 
and Evolutionary Biology, Anatomie a fyziologie rostlin, Plant Anatomy and Physiology, 
Antropologie, Anthropology, Biochemie, Biochemistry, Biomolekulární chemie a 
bioinformatika, Biomolecular Chemistry and Bioinformatics, Fyzická geografie, Physical 
Geography, Genomika a proteomika, Genomics and Proteomics, Geologie, Geology, 
Kartografie, geoinformatika a dálkový průzkum Země, Cartography, Geoinformatics and 
Remote Sensing, Mikrobiologie, Microbiology, Molekulární a buněčná biologie a genetika, 
Molecular and Cell Biology and Genetics, Sociální geografie a regionální rozvoj, Social 
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Geography and Regional Development,  Matematika a statistika, Mathematics and Statistics, 
Životní prostředí a zdraví, Environmental Health Sciences, Fyzika, Physics. 

 
 
Přílohy zápisu: 
 

1. Schválený celkový neinvestiční rozpočet Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity 
jakožto součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2019. 

2. Schválený celkový investiční rozpočet Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity jakožto 
součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2019. 

https://is.muni.cz/do/sci/as/AS_10/verejne_dokumenty_-_zapisy_ze_zasedani_schvalene_dokumenty_navrhy_vnitrnich_pred/12_zasedani_11_brezna_2019/zapis_ze_zasedani/rozpocet_PrF_2019_NEI_signed.pdf
https://is.muni.cz/do/sci/as/AS_10/verejne_dokumenty_-_zapisy_ze_zasedani_schvalene_dokumenty_navrhy_vnitrnich_pred/12_zasedani_11_brezna_2019/zapis_ze_zasedani/rozpocet_PrF_2019_NEI_signed.pdf
https://is.muni.cz/do/sci/as/AS_10/verejne_dokumenty_-_zapisy_ze_zasedani_schvalene_dokumenty_navrhy_vnitrnich_pred/12_zasedani_11_brezna_2019/zapis_ze_zasedani/rozpocet_PrF_2019_INV_signed.pdf
https://is.muni.cz/do/sci/as/AS_10/verejne_dokumenty_-_zapisy_ze_zasedani_schvalene_dokumenty_navrhy_vnitrnich_pred/12_zasedani_11_brezna_2019/zapis_ze_zasedani/rozpocet_PrF_2019_INV_signed.pdf
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Průběh jednání: 

 

Schválení programu zasedání: 
Hlasování: pro 22 / proti 0 / zdržel se 0; program zasedání byl schválen. 

 

1. Celkový neinvestiční rozpočet Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity jakožto součást souhrnného rozpočtu 

Masarykovy univerzity na rok 2019 
 

Pan děkan a tajemník Čermák představili neinvestiční rozpočet. Rozpočet je dobrý, došlo k nárůstu. 

Rozdělování univerzitou zůstává skoro totožné. Centralizované prostředky se trochu pozměnily, PřF 

přispívá do univerzitního rozpočtu 25 %, čili jednou čtvrtinou. Ale musíme si uvědomit, že my z toho 

fondu hodně čerpáme, takže je logické, že i hodně přispíváme. Z fakultního pohledu je rozpočet 

v pořádku. Došlo k navýšení částky za energii v bohunickém kampusu. 

 

Diskuze: 
Šindelář: Chtěl bych se zeptat na to navýšení energií. 

Čermák: Došlo k tomu tím, že skončila rámcová smlouva a musel se vysoutěžit nový dodavatel. 

K navýšení došlo nejvíce na elektřině (38 %). Teplo zůstává stejné. Vodné, stočné taky zhruba stejné 

jako loni. Soutěží se na 3 roky. 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát PřF MU schvaluje celkový neinvestiční rozpočet Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity jakožto součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2019. 

 

Hlasování: pro 21 / proti 0 / zdržel se 0; návrh byl přijat. 

 

 

2. Celkový investiční rozpočet Přírodovědecké fakulty Masarykovy 

univerzity jakožto součást souhrnného rozpočtu Masarykovy 

univerzity na rok 2019 
 

Tajemník Čermák představil investiční rozpočet fakulty. Investice jsou všechny částky nad 40 000 Kč. 

Je zahrnuta rezerva na GA ČR a dofinancování operačních programů. 

 
Návrh usnesení: 

Akademický senát PřF MU schvaluje celkový investiční rozpočet Přírodovědecké fakulty Masarykovy 

univerzity jakožto součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2019. 

 

Hlasování: pro 21 / proti 0 / zdržel se 0; návrh byl přijat. 
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3. Schválení návrhů doktorských studijních programů v 

českém/anglickém jazyce: Ekologická a evoluční 

biologie/Ecological and Evolutionary Biology, Anatomie a fyziologie 

rostlin/Plant Anatomy and Physiology, 

Antropologie/Anthropology, Biochemie/Biochemistry, 

Biomolekulární chemie a bioinformatika/Biomolecular Chemistry 

and Bioinformatics, Fyzická geografie/Physical Geography, 

Genomika a proteomika/Genomics and Proteomics, 

Geologie/Geology, Kartografie, geoinformatika a dálkový průzkum 

Země/Cartography, Geoinformatics and Remote Sensing, 

Mikrobiologie/Microbiology, Molekulární a buněčná biologie a 

genetika/Molecular and Cell Biology and Genetics, Sociální 

geografie a regionální rozvoj/Social Geography and Regional 

Development, Matematika a statistika/Mathematics and Statistics, 

Životní prostředí a zdraví/Environmental Health Sciences, 

Fyzika/Physics 
 

Proděkan Bláha a pan děkan představili doktorské studijní programy, jejich vznik a přípravu. 

Programy směřujeme vědecky a chceme kvalitní studenty a absolventy.  

 

Diskuze: 

Baláž: Jak to bude se stávajícími doktorskými studenty, budou se převádět do nových programů? 

Bláha: Počítáme s tím, že je budeme převádět, ale nedojde ke změně podmínek ukončení, budou 

platit ta, za kterých byl student přijat. 

Kašparovský: Řešilo se to na evaluaci fakulty s panem rektorem a ten slíbil, že bude-li student 

převedený do nového programu, tak mu bude umožněno ukončit za takových podmínek, za jakých 

PhD studium započal. Ale na PhD programy budou převedeni všichni studenti, jinak by mohlo 

docházet k problémům s garanty programů (může garantovat pouze 2 programy).  

Bartoš: Kdy přesně tedy dojde k převodu studentů? V žádostech o přeměnu programů je uveden 

květen 2020. 

Kašparovský: Já požádám Radu o vnitřní hodnocení, aby to bylo dřív. 

Nežiková: Studenti mají být automaticky převedeni, co když ale já chci dostudovat ve svém stávajícím 

programu? 

Bláha: Vy dostudujete ve stejném programu, jenom na diplomu budete mít jiný název studijního 

programu. 

Kašparovský: V zájmu fakulty je, aby PhD studenti dostudovali, nechceme jim klást překážky ve 

studiu. 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát PřF MU souhlasí v souladu s § 27 odst. 2 písm. a) zákona č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění 
pozdějších předpisů, a  čl. 23 odst. 6 vnitřního předpisu Masarykovy univerzity Schvalování, řízení a 
hodnocení kvality studijních programů MU s návrhy těchto studijních programů a doporučuje je 



Strana 5 ze 7 

Vědecké radě PřF MU ke schválení: Ekologická a evoluční biologie, Ecological and Evolutionary 
Biology, Anatomie a fyziologie rostlin, Plant Anatomy and Physiology, Antropologie, Anthropology, 
Biochemie, Biochemistry, Biomolekulární chemie a bioinformatika, Biomolecular Chemistry and 
Bioinformatics, Fyzická geografie, Physical Geography, Genomika a proteomika, Genomics and 
Proteomics, Geologie, Geology, Kartografie, geoinformatika a dálkový průzkum Země, Cartography, 
Geoinformatics and Remote Sensing, Mikrobiologie, Microbiology, Molekulární a buněčná biologie a 
genetika, Molecular and Cell Biology and Genetics, Sociální geografie a regionální rozvoj, Social 
Geography and Regional Development,  Matematika a statistika, Mathematics and Statistics, Životní 
prostředí a zdraví, Environmental Health Sciences, Fyzika, Physics. 
 

Hlasování: pro 23 / proti 0 / zdržel se 0; návrh byl přijat. 

 
 

4. Různé 
 

Lízal: Ohledně převodu studentů Bc. a Mgr. studia: bylo nám řečeno, že na daném studijním 
programu to musí být stejně – buď se studenti hromadně převedou, nebo nechají dostudovat. Teď 
jsem zjistil, že třeba u učitelství mají zahrnuty obě varianty, což by podle předpisu nemělo být. 
Kašparovský: Ten postup se ještě ladí. Pověřil jsem proděkany Bochníčka a Bláhu, aby připravili 
opatření děkana, aby byl postup na fakultě jednotný a pod kontrolou.  
Lízal: Třeba na IS MU se situace mění každý týden. Jednou tam semináře na dostudování jsou, pak 
nejsou. 
Kašparovský: To má na starost prorektor Bulant. Můžu mu to na kolegiu říct.   
Baláž: Já bych v návaznosti na novelu Studijního a zkušebního řádu měl dotaz, jestli by šel vymyslet 
nějaký mechanismus, jak odstranit slabé studenty během prvního roku studia – kvůli „graduation 
rate“? 
Kašparovský: My máme na biochemii seminář, kde studenti počítají příklady a učí se to každý 
semestr. Pokud to ani napodruhé nesplní, tím pádem nesplní podmínky pro studium a jsou vyloučeni.  
Ještě doplním z „jiného soudku“: proběhla schůzka s CJV, kde se domluvil další postup. Student si 
zapíše zkoušku z cizího jazyka zároveň s bakalářskou/diplomovou prací, aby se zabránilo tomu, že 
před SZZ na poslední chvíli plní zkoušku. Dále budou studenti plnit test, který jim řekne, jaké znalosti 
angličtiny mají a podle toho jim budou doporučené další kurzy.  
Baláž: A u některých programů zůstala zachována zkouška z cizího jazyka, který nemusí být nutně 
angličtina. 
Lochman: Ano, je to tak. Můžou mít třeba španělštinu, němčinu. 
 
Šindelář: Blíží se volba rektora, kdy kandiduje náš bývalý děkan, nynější proděkan docent Leichmann 
a druhý kandidát je současný děkan LF, profesor Bareš. Mě zaujalo, že v nominačních listech má 
podpis děkana Kašparovského pouze profesor Bareš, nikoliv docent Leichmann. Což je podle mě silná 
podpora jednoho kandidáta. 
Kašparovský: Já jsem tento krok samozřejmě konzultoval s docentem Leichmannem. Docent 
Leichmann chtěl podpis pouze profesora Schmidta, proto nemá můj podpis, protože ho nechtěl. A 
s kolegy jsme dospěli k závěru, že profesor Bareš není nepřijatelný kandidát pro PřF, proto jsem mu 
nominační list podepsal. Navíc docent Leichmann říkal, že dobré vztahy mezi LF a PřF jsou důležité a 
odmítnutí podpisu profesorovi Barešovi by vztahy mohlo narušit. A tohle řešení se nám zdálo jako 
nejrozumnější.  
Baláž: Já udělám možná neobvyklý krok. Naše fakulta vygenerovala silného kandidáta a já apeluji na 
naše senátory ve velkém senátu, aby volili docenta Leichmanna. 
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Lízal: Senátor ve volbě nezohledňuje, kdo podepsal nominační list. Senátor zohledňuje diskuze 
s kandidáty na rektora. Podepsání kandidátky je pouze podepsání kandidátky.  
Kašparovský: Já si myslím, že kolega Leichmann má dobrý volební program a tím osloví velkou část 
senátorů. Ale musím zopakovat, že všechno vzniklo na základě domluvy s kandidátem. Neznamená 
to, že bych nepodporoval kolegu Leichmanna. 
Šindelář: Já kdybych byl členem univerzitního senátu a vidím, že děkan fakulty podpoří svým 
podpisem kandidáta z jiné fakulty... to je podle mě významný krok. 
Lízal: Já se na podpisy nedívám. Každý kandidát zvolil jinou strategii. 
Kašparovský: Při volbě děkana či rektora nejvíce záleží na debatách, ne na podpisech. 
 
Meduňa: My jsme si z kolegy na Kotlářské všimli, že u budovy ÚFE vznikla zásuvka na dobíjení 
elektromobilu. 
Čermák: Ano, máme nového pracovníka IT oddělení. Z jeho strany byl požadavek, zda bychom mu 
poskytli místo na dobíjení elektromobilu. Zásuvka má „hodiny“, takže uvidíme, kolik to fakultu bude 
stát.  
Kudrle: Já doufám, že tato informace bude někde zveřejněná, protože to je skvělé PR.  
 
Kašparovský: Ministerstvo teď dělá screening strategických projektů a rektor MU se rozhodl, že 
univerzita se zapojí a podá projekt za 2 miliardy, měla by se postavit budova za Biology parkem. Celý 
projekt vede LF a součástí je i PřF. Jakmile to bude připravené na úrovni fakulty, tak budou osloveny 
ústavy, jestli a jak se budou chtít zapojit.   
Dále se řeší novela Studijního a zkušebního řádu. Mohlo by dojít ke změně kreditace u PhD studentů 
– stačilo mu plnění individuálního studijního plánu, pro postup do dalšího semestru by už nebylo 
třeba získat 20 kreditů.  
 
Baláž: Další zasedání senátu budou 8. 4. a 13. 5. 2019. Možná, kvůli akreditacím, se budeme muset 
sejít hned na začátku září, ale to se domluvíme v květnu. Od příště už budou všechna jarní zasedání 
na Kotlářské.  
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Prezence  
Zaměstnanecká komora:  

RNDr. Milan Baláž, Ph.D., Mgr. Jiří Bartoš, Ph.D., RNDr. Martin Culek, Ph.D. (od 15:30), doc. Mgr. Petr 

Hasil, Ph.D., doc. Mgr. Jan Havliš, Dr., doc. RNDr. Pavel Hyršl, Ph.D., doc. Mgr. Jan Koláček, Ph.D., 

Mgr. David Kruml, Ph.D., prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D. (od 15:40), RNDr. Pavel Lízal, Ph.D., doc. Mgr. 

Jan Lochman, Ph.D., Mgr. Mojmír Meduňa, Ph.D., RNDr. Ondřej Šerý, Ph.D., prof. Ing. Vladimír 

Šindelář, Ph.D., Mgr. Dalibor Všianský, Ph.D. 

 

Studentská komora:  

Mgr. Petra Fišerová, Bc. et Bc. Jan Janeček, Bc. Lenka Jurasová, Mgr. Dominik Kevický, Bc. Michaela 

Kubová, Mgr. Barbora Nežiková, Mgr. Jan Rokos, Mgr. Romana Sedmíková, Bc. Ondřej Vymazal (do 

15:25). 

Omluveni: Bc. Michal Hubáček, Bc. Veronika Křešťáková, Bc. Vladimíra Šťastná. 

 

Hosté:  

doc. Mgr. Tomáš Kašparovský, Roman Čermák, M.Sc., doc. RNDr. Zdeněk Bochníček, Dr., prof. RNDr. 

Luděk Bláha, Ph.D., Mgr. Michaela Tvrdoňová, Mgr. Natálie Nádeníčková,  

 

Zapsala:  

Mgr. Natálie Nádeníčková. 

 

Zasedání řídil a zápis po vypořádání připomínek členů AS schválil:  

 

 

V Brně dne 8. dubna 2019       RNDr. Milan Baláž, Ph.D 
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